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Šumické zabijačky



Vánoční úvodník
„Ten vánoční čas, dočkali jsme zas…“

Vážení spoluobčané, zase tu máme ten vánoční čas.  Tak jak se pravidelně 
střídají roční období, tak se také střídají tradiční křesťanské svátky, které 
nás provází celým životem. Ať už jsme křesťany nebo ne, křesťanské 
svátky, které během dvou tisíc let pronikly do evropské kultury, 
přijímáme téměř všichni. 

Tak začínal můj úvodník vánočního zpravodaje, který jsme plánovali 
distribuovat před vánočními svátky. Všechno je ale jinak. Známe přísloví 
„člověk míní, Pán Bůh mění“ můžeme opravit na „člověk míní, COVID 
mění“. Právě nemoc grafika Luboše Borýska je příčinou, že poprvé 
nevyšlo vánoční číslo Šumického zpravodaje v obvyklém termínu. 

Na sazbu, grafickou úpravu a korekturu zpravodaje si vymezíme 
vždy jeden týden před tiskem zpravodaje.  A pokud je grafik zrovna v 
nemocnici a následují vánoční svátky, termín vydání je nenávratně pryč. 

Letos, stejně jako vloni, jsme ze stejných epidemických důvodů zrušili 
veškeré prosincové kulturní akce. Jenom připomenu, jaké částky jsme v 
minulém období rozdělovali z výnosu dobročinných vánočních koncertů. 
V roce 2017 - 91 000 Kč, v roce 2018 - 112 000 Kč a v roce 2019 to bylo 
130 000 Kč. Letos zastupitelé schválili dar Obce Šumice pro NF dětské 
onkologie KRTEK FN Brno ve výši 15 000 Kč a pro Registr dárců kostní 
dřeně NADĚJE Plzeň částku 15 000 Kč. V této souvislosti zmíním, že naše 
obec každoročně posílá dar Charitě Uherský Brod ve výši 44 000 Kč, 
Domovu seniorů Nezdenice 15 000 Kč a zařízení PAHOP, paleontologické 
a hospicové péče dar  5 000 Kč.  V letošním roce jsme poslali do 
postižených obcí Jižní Moravy finanční dar 20 000 Kč a stavební materiál 
za 60 000 Kč. 

Obec nebyla jediná, kdo v letošním roce pomáhal a přispíval potřebným. 
Ze spolkům, které pomáhají jiným bych jmenoval a vyzdvihl dva spolky, 
Spolek dobrovolných hasičů a Besedníky.  

Po pročítání svého loňského vánočního úvodníku ve zpravodaji, plného 

pesimistických prognóz, musím bohužel konstatovat, že skepse byla na 
místě. Všichni pozorujeme kolem sebe obrovskou inflační turbulenci ve 
všech oblastech, včetně cen za elektřinu a plyn. Reálná inflace, kterou 
každý vidí ve své peněžence je určitě vyšší než 6 – 7 %  prognózovaných 
ČNB. 

Silná covidová vlna nastoupila na podzim oproti loňsku s malým 
zpožděním. Ani očkování, které mnozí z Vás letos podstoupili nástupu 
epidemie nezabránilo. Očkování alespoň prokazatelně snižuje počty 
pacientů na lůžkách JIP a mírní průběh nemoci covid. 

Postoj ke covidu a k očkování rozdělil už tak dost rozhádanou 
společnost na dva tábory. Bohužel rozdělil i lékařskou obec. Nejenom 
seniorská populace je potom zmatena a neví komu věřit. Odborníků 
na viry je až moc.  Nejhorší na covidu je, že každá velká vlna paralyzuje 
standardní zdravotní péči v nemocnicích a plíživě vysává mentální 
sílu ze zdravotníků. Popírače covidu nepřinutí změnit jejich názor ani 
argument přetížených zdravotníků a nemocnic. Osobní názor nikomu 
odpírat nesmíme, máme svobodu, po které starší generace spoluobčanů 
toužila 40 let. Jaké jsou limity víry o nebezpečnosti různých medikací 
včetně očkování se ukáže v krizové situaci ohrožující život pacienta. Když 
to bude nutné pro záchranu svého života, každý těžký pacient na lůžku 
JIP přijme jakoukoliv naordinovanou medikaci, i s vedlejšími účinky, 
které mu mohou nevratně poškodit zdraví. Život je jenom jeden! 

Děkuji všem občanům a spolkům za spolupráci, děkuji všem členům 
spolků za osobní iniciativu při organizování společenského života v obci.

Všem občanům naší obce přeji klidné prožití vánočního období ve zdraví. 
Přeji Vám všem do nového roku hlavně pevné zdraví a víru, že zase bude 
líp.

Josef Jančář, starosta 
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Periodický tisk územního samosprávného celku.

Poděkování
Děkujeme všem, kteří poskytli fotografie do zpravodaje. 

Moc si Vaší spolupráce ceníme.

Rádi přivítáme nové přispěvatele a členy  
do redakce Šumického zpravodaje. 
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Nový ceník služeb 
Obce Šumice

OBECNÍ RADA se schází 1 x za měsíc, v letošním roce se sešla 12 x a 
schválila celkem 125 usnesení. Na svém 31. zasedání projednala Ceník 
služeb:

Bod č. 4) RO projednala změny cen za technické služby Obce Šumice, 
dopravu, sečení, od 1.1.2021. Jedná se o činnosti uvedené v ŽL Obce 
Šumice: zemní práce, malá doprava do užitkové hmotnosti vozidel 3,5 t 
a technické služby.

Návrh usnesení č. 383/R31/21 

RO schvaluje změny cen pro služby poskytované občanům (zemní 
práce, malá doprava do užitkové hmotnosti vozidel 3,5 t a technické 
služby. Mechanizace obce primárně slouží k údržbě obecního majetku a 
veřejných ploch. Jenom prokazatelně volné kapacity mohou být použité 
pro služby občanům obce Šumice. Půjčování mechanizace bez obsluhy 
obce není dovolené. To se týká i spolků a sdružení působících v Šumicích. 

Ceník za poskytování služeb, včetně DPH:

• malotraktor, sečení trávy, vč. času za přejezd   500 Kč/hod. 

• traktor ZETOR, mulčování trávy, vč. času za přejezd   800 Kč/hod.

• DUCATO   500 Kč/hod.

• UNC 060   650 Kč/hod.

• mulčování a sečení křovinořezem, ručně   800 Kč/hod.

Obsluha mechanizace má povinnost zajistit písemné potvrzení 
provedených výkonů odběratelem okamžitě po skončení služby. Výkaz o 
provedené službě se bude pořizovat s jednou kopií, tu předloží zákazník 
v pokladně OÚ. Vykazováno bude každých započatých 30 minut výkonu, 
včetně dopravy mechanizace. 

K situaci o poskytování služeb uvádím, že technické služby jsou zde v 
první řadě zřízeny k údržbě veřejných ploch a komunikací ve vlastnictví 
obce. Praxe ukazuje, že řada občanů naopak žádá poskytnutí služeb 
nejdříve pro sebe. Služby pro obyvatelstvo poskytujeme až v druhé 
řadě a především těm potřebným, kteří si už neposečou humno sami. 
Kapacitu výkonu služeb chceme v roce 2022 posílit nákupem zahradního 
traktoru/sekačky ISEKO s nosičem trávy. 

OBECNÍ ZASTUPITELSTVO se schází 1 x za 3 měsíce, v letošním roce se 
sešlo 4 x a schválilo celkem 44 usnesení. Na svém 14. zasedání schválilo 
několik usnesení, která se týkala cen za poskytování služeb a cen za 
popzemky:

9/ Schválení cen pozemků za účelem prodeje a nákupu pro Obec 
Šumice od 1.1.2021

Usnesení č. 167/2021 

ZO schvaluje ceník a zásady pro nákup a prodej pozemků v intravilánu 
obce Šumice  s platností od 1.1.2022.

a) Stavební pozemek s vybudovanými IS, dle ÚP plocha pro bydlení BI, 
BH, plocha smíšení obytná, výrobní SO, SP, V,  občanská vybavenost  O   
900 Kč/m2

b) Plochy veřejných prostranství P*, určených pro místní komunikace, 
chodníky, IS a zelené plochy     200 Kč/m2

c) Nezastavitelné plochy, zahrady u RD     100 Kč/m2

d) Jiné typy pozemků neuvedené pod body a), b), c)  budou oceněny 
individuálně buď dle zásad uvedených v dokumentu Ceník a zásady pro 
nákup a prodej pozemků v intravilánu obce Šumice, který je součástí 
tohoto usnesení, nebo dle aktuálního odborného znaleckého posudku.

10/ Schválení cen za krátkodobé nájmy v kulturních zařízeních Obce 
Šumice

Usnesení č. 168/2021

ZO schvaluje ceník za krátkodobý nájem Kulturního domu Šumice a 
Kavárny Peklo Šumice od 1.1.2022 tak, že nájmy ve všech zařízeních se 
zvyšují paušálně o + 10 %.

11/ Schválení účastnického poplatku kabelové televize pro rok 2022

Usnesení č. 169/2021

ZO schvaluje účastnický poplatek za kabelovou televizi pro rok 2022 ve 
výši   200 Kč/měs./úč. Roční poplatek činí 2 400 Kč. Zdůvodnění navýšení 
účastnického poplatku obecní kabelové televize jsou rostoucí náklady 
za energie, licenční poplatky, autorské poplatky, údržbu a provoz KT. 
Plánovaná ztráta za provoz KT pro rok 2022 je 60.000 Kč.

VÝPISY USNESENÍ ze zasedání obecní rady a zastupitelstva
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12/ Schválení OZV o odpadech včetně poplatku domácností za svoz 
komunálního odpadu

Úvodem informoval starosta o problematice komunálních odpadů obcí, 
také ve vazbě na nový zákon o odpadech. Seznámil s bilancí nákladů za 
hospodaření s odpady v roce 2020: 
• náklad za domovní popelnice - 720.000 Kč
• náklad za svoz a uložení vytříděných odpadů kontejnery 1100 l - 

635.000 Kč
• objemný odpad - sběrný dvůr – 700.000 Kč
• drcení stavebních sutí – 70.000 Kč

Náklady za likvidaci odpadů r. 2020 celkem:  2.125.000 Kč
• výnos za domovní popelnice (500 Kč/občana) – 825.000 Kč
• bonus od ECOKOM za třídění – 285.000 Kč
• ostatní tržby - 55.000 Kč

Výnosy z „odpadů“ r. 2020 celkem:  1.165.000 Kč

Ztráta na vrub Obce Šumice:   - 960.000 Kč. Téměř 1 milion Kč ročně 
nás stojí čistota naší obce. Zastupitelé rozhodli o navýšení poplatku za 
občana a rok na 600 Kč. To nám zvýší roční výnos o +165.000 Kč. Roční 
ztráta za čistotu obce se tak sníží na – 800.000 Kč. 

Po debatě o problematice odpadového hospodářství v obci schválili 
zastupitelé Obecně závaznou vyhlášku obce Šumice č. 2/2021 o místním 
poplatku – 600 Kč/osobu/rok.

Starosta také informoval o nákladech a poplatcích za komunální odpad v 
okolních obcích, zde jsou některé poplatky za osobu 2022: Bánov 650 Kč, 
Dolní Němčí 650 Kč, Hradčovice 500 Kč, Korytná 600 Kč, Nezdenice 500 
Kč, Nivnice 600 Kč, Strání 600 Kč, Uherský Brod 660 Kč, Veletiny 450 Kč, 
Vlčnov 650 Kč, Záhorovice 450 Kč.

Systém sběru rostlinného odpadu a klestu neprovozuje na 
Uherskobrodsku žádná obec. Šumice se svými 10 kontejnery a týdenním 
svozem jsou výjimkou. Také počtem 71 ks kontejnerů 1100 l (žluté, 
modré, zelené) jsou Šumice na předním místě v ORP UB. Výsledkem je 
každoroční umístění na špici v třídění odpadů a obalů ve ZK. Letos se 
umístily Šumice opět na 1. místě v kategorii obcí a měst s počtem obyvatel 
1501 až 15 000 osob. Porážíme řadu měst a velkých obcí ZK.    

Všichni zastupitelé jsou si vědomi, že zdražování služeb nebude u 
všech občanů akceptováno s pochopením. Z výše uvedených údajů 
je zřejmé, že Obec Šumice řadu služeb více či méně dotuje. Nejvíce 
dotujeme odpadové hospodářství. Nereagovat na zvyšující se náklady 
by znamenalo zvyšovat záporné saldo, což znamená špatně hospodařit 
s obecními financemi. Zastupitelé se společně shodli, že navyšování 
poplatků za služby je přiměřené a já věřím, že většina občanů důvody 
zdražování pochopí.

Josef Jančář, starosta

KALAMITA v obecním lese
Obec Šumice je vlastníkem 247 ha lesních porostů, nejstarší lesní porosty 
jsou 5. věkové třídy, to je stáří 81-100 let. Pro přesnost a informaci 
uvádím, že z celkového množství 247 ha lesních porostů se 71 ha nachází 
v k.ú. Újezdec u Luhačovic na parcele č. 942/99. 
V letošním roce jsme byli nuceni změnit odborného lesního hospodáře. 
Ing. Jan Tureček, který pracuje pro LESY Komňa s.r.o., odchází do 
důchodu. Lesního odborného hospodáře a současně lesního technika 
bude pro Obec Šumice vykonávat Miroslav Mikulec z Rudimova.
O historii vlastnictví obecních lesů se můžeme dočíst v obecní kronice 
1918 -1938.  V rámci probíhající pozemkové reformy koupila Obec Šumice 
v roce 1930 od čs. státu 130 ha lesů za 185.000 Kč. Z toho 150.000 Kč si na 
nákup lesů půjčila Obec u Okresní záložny.
Další masivní zalesňování obecních pasinků Žebráčky a Padělky 
proběhlo v 60. až 70.letech 20.století. Zalesňování pasinků v Končinách 
pokračovalo i po roce 1990. 
Vlastník lesa musí na lesních pozemcích hospodařit podle lesního 
zákona. Nejenom těžit, ale i zalesňovat a likvidovat přírodní kalamity. 
Porosty jasanů na vlhkých lokalitách Žebraček jsou silně poškozené 
kořenovými hnilobami (václavka, lesklokorka), doprovázené symptomy 

odumírání větví s příznaky chřadnutí („Chalara“). V praxi to znamená, 
že porosty jasanů usychají na stojáka a musí se vytěžit. Nemocné a suché 
jasany najdeme na Žebráčkách, ale také v povodích Ovčírky a Olšavy. 
Další kalamitou posledních let je napadení smrkových porostů kůrovcem, 
neboli lýkožroutem, který způsobuje velké škody v celé ČR. Za poslední 
3 roky jsme vytěžili 3 ha napadených smrkových porostů a v současnosti 
máme jednu napadenou lokalitu na újezdském katastru.

Největší kalamitu letošního roku představuje větrná bouře z 24. června 
2021. Silná vichřice se opřela do třicetiletých až čtyřicetiletých smrkových 
porostů od západu a na ploše 3 až 4 ha polámala nebo jinak poškodila asi 
1500 m3 smrkových porostů na Újezdcku, dalších 500 m3 v Padělkách a 
dalších 500 m3 rozptýleně po celém lese. Kalamitní těžba právě probíhá, 
čekali jsme na těžařskou firmu s harvestorem. 
Lesní majetek má Obec Šumice pojištěn u Hasičské vzájemné pojišťovny 
a způsobená škoda je předmětem pojistné události.

Text a foto Josef Jančář



Společenská kronika roku 2021
Životní jubileum 80 let oslavili:
• František Důbrava 
• Anežka Vaculínová    
• Marie Hovorková 
• Josef Man     
• Lidmila Manová   
• Drahomíra Krhůtková 
• Stanislava Holbojová 
• Marie Šuranská  
• Josef Šidlo         
• Antonín Žufánek  
• Jiří Juřeník  
• Terezie Slačálková 
• Oldřich Páleníček 
• Miroslav Petrka  
• František Hrnčíř  
• Miloslav Michalec 
• Lidmila Surovcová 

Životní jubileum 90 let oslavili: 
• Františka Pilková    

50 let společného manželství oslavili: 
• Věra a Ladislav Mackovi
• Marie a Josef Zetkovi
• Marie a Václav Kelarovi
• Marie a Jaroslav Struhařovi
• Dana a Bohumil Vráblíkovi
• Jana a Jan Pospíšilovi
• Jiřina a Ctirad Suchomelovi

• Marie a František Dvořáčkovi
• Stanislava a Jindřich Hasoňovi
• Marie a Jaroslav Kadlčíkovi
• Marie a Miroslav Dvořákovi
• Milena a Jaroslav Zahálkovi
• Libuše a Vojtěch Hasoňovi

60 let společného manželství oslavili:
• Ludmila a František Bradáčovi

Uzavřeli manželství v obci Šumice:
• Radim Krchňáček a Zuzana Škubalová
• Robert Hanáček  a Zuzana Kovaříková 
• Marián Krahula  a Lucie Zamazalová   
• Petr Tinka a Markéta Podešťová 
• Petr Jančařík a Ivana Tvarůžková
• Jan Pařízek a Petra Jurnyklová 
• Gábor Halász a Zuzana Rubíková 
 
Narodili se:
• Melánia Valentová 
• Hedvika Beránková
• Lukáš Synčák
• Viktorie Janků
• Emilián Hamšík
• Vanesa Škrášková
• Ema Horalíková
• Amélie Urbánková
• Oliver Hanáček

Vítání občánků dne 13.11.2021

• Bianka Jančaříková
• Dominik Halász
• Oliver Pochylý
• Táňa Dvořáčková
• Sebastien Homola
• Tomáš Krahula
• Jan Šidlo
• Vilém Uher
• Eduard Horák
• Eliška Žampachová
• Patrik Marek
• Bruno Borýsek

Opustili nás:
• Františka Vaculínová
• Marie Petrková
• Jiří Dvořák
• Alena Kubáňová
• Oldřich Pummer
• Libuše Olbertová
• Václav Kelar
• Marie Dančíková
• Jindřiška Tomková
• Božena Juřeníková
• Jaroslava Volaříková
• Hana Peřestá
• Stanislav Jurák
• Marie Bosáková
• Vlastimil Ďurďa
• Jarmila Tomková
• Petr Kudela
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Bohoslužby o Vánocích 
ve farním kostele Narození Panny Marie v Šumicích

• 24. prosince - Štědrý den - 15:00 hodin - mše sv. pro děti 
23:00 hodin - noční mše sv. z Narození Páně

• 25. prosince - Hod Boží vánoční: 7:30 a 10:30 hodin
• 26. prosince - Svátek Svaté Rodiny ( Ježíše, Marie a Josefa)/Svátek 

sv. Štěpána (prvomučedníka): 7:30 a 10:30 hodin
• 27. prosince - Svátek sv. Jana (apoštola 

a evangelisty): 17:00 hodin - mše sv. 
spojená se svěcením vína (kdo chce 
posvětit víno, tak lahve přineste přede 
mší sv. na vyhrazené místo před oltář)

• 31. prosince - Památka sv. Silvestra I., 
papeže - 16:00 hodin - poděkování za 
uplynulý rok s prosbou o požehnání 
do roku nového

• 1. ledna - Slavnost Matky Boží, Panny 
Marie (Bohorodičky) - 7:30 a 10:30 
hodin

• 2. ledna - 2. neděle po Narození Páně 
- 7:30 a 10:30 hodin

Přijměte pozvání na bohoslužby  
i o letošních Vánocích. Přes epidemie, 
omezení a vůbec všechno nepříjemné, co 
nás v životě může potkat, i třeba o takových 
velkých svátcích, jaké máme před sebou, 
můžeme prožívat pokoj ve svém srdci, 
mezi svými drahými a ve vztahu k Bohu. 
K Bohu, který není lhostejný k lidské bídě, 
jak dokazuje příchod Božího Syna Ježíše 

Krista uprostřed chudoby, vyloučení ze společnosti. Jeho lože jsou jesle v 
jeskyni, kterou pastýři používali jako chlév pro své stáda.
I v takových situacích může o každém platit to, co zpívali andělé nad 
Betlémem: „Sláva Bohu na výsosti, a pokoj lidem dobré vůle“.

P. Milan Ryšánek

ZŠ Šumice
Vážení spoluobčané,
ve škole nám začal školní rok 2021/2022, pomalu se blíží doba vánočních 
svátků a my bychom Vás rádi informovali o prvních měsících ve škole.
V září nám nastoupilo do první třídy 17 žáčků, ale také nás opustilo až 
neuvěřitelných 33 žáků devátého ročníku. Všem přejeme úspěšný vstup 
do další úrovně vzdělávání. K žákům páté třídy, která byla nejméně 
početná, přibyl významný počet žáků ze spádových obcí Nezdenice a 
Rudice, takže má  nyní šestá třída ideálních 20 žáků, ale se silnější částí 
dvanácti „přespolních“. Žáky si postupně přebrali třídní učitelé. 
Po velmi složitých minulých letech jsme se intenzivně pustili do výuky, 
kterou jsme doplnili o  individuální doučování. Žáci se snaží, často i 
netradičně, načerpat vědomosti, které jim mohli v minulých měsících 
uniknout. Znovu se nám také rozbíhá tělesná a hudební výchova, ale i 
jednotlivé kroužky. Aktivně zařizujeme realizaci lyžařského kurzu. Naše 
paní kuchařky začaly vařit v moderní kuchyni a taky žáci usedají k jídlu v 
nové jídelně. Věříme, že se situace nijak zásadně nezhorší a škola bude i 
nadále naplno fungovat.
S odchodem deváté třídy je mou milou povinností poděkovat paní 
učitelce Bohunce Jurčíkové, která více než deset let vyučovala u nás 
na základní škole. Jako kolega jsem s Bohunkou spolupracoval několik 
let. Měl jsem tu čest poznat ji jako skvělou matematičku, spolehlivou 

třídní učitelku, a hlavně příjemného člověka s osobitým humorem. Nyní 
zamířila do zaslouženého důchodu a všichni jí přejeme, aby si odpočinek 
maximálně užívala.
Dále se v letošním roce s kolegy snažíme postupně zmodernizovat 
školní poradenské pracoviště na pomoc žákům, kteří mají různé 
speciální vzdělávací potřeby. V rámci tohoto pracoviště se také snažíme 
předcházet různým problémovým situacím či jevům, které v rámci školní 
docházky mohou nastat. Navazujeme tím na kvalitní práci kolegů, kteří 
toto pracoviště spravovali několik předchozích let. Tímto bych chtěl také 
poděkovat paní učitelce Jiřině Datinské, která dlouhá léta vykonávala 
funkci tzv. „preventisty“. Velký dík jí patří také za organizaci sbírky proti 
rakovině, která má ve škole dlouhou tradici. Funkci postupně přebírá 
kolegyně Kateřina Nováková. Podobná situace probíhá i na pozici 
výchovného poradce.
Závěrem bych rád poděkoval kolegům, žákům a rodičům za spolupráci 
ve složitém roce a přeji všem klidné vánoční svátky a šťastný nový rok. 

Mgr. Michal Vrága 
ředitel základní školy
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Školní rok má za sebou 3 měsíce. Z našich nejmenších, kteří byli ještě 
v červnu v mateřské škole, se stali školáci. Už známe některá písmena, 
čteme, píšeme, počítáme, zpíváme, cvičíme, kreslíme, tvoříme. Denně 
pracujeme s interaktivní tabulí, což je skvělý pomocník při učení a pro 
žáky i zábava. Oblíbené jsou samozřejmě přestávky, různé hry i ranní 
povídání při světle adventní svíčky. 
Naši prvňáčci mají za sebou také několik příjemných společných akcí se 
svými patrony – deváťáky. Skvěle se nám vydařil společný tělocvik jak na 
hřišti, tak v tělocvičně. Další pravidelné a milé chvíle jsou, když si deváťáci 

připraví čtení a dramatizaci popletených pohádek z knihy Táta to motá. 
Báječným překvapením bylo, když se před podzimními prázdninami 
objevili deváťáci v úžasných kostýmech v I. třídě a pak společně vyráběli 
malá strašidýlka. Prvňáci mají radost i z toho, když přijdou patroni o 
přestávce na chvilku do třídy nebo se potkají někde ve škole. Děkujeme 
našim nejstarším žákům i jejich učitelkám za milou spolupráci, a i když 
na společné setkávání momentálně není příznivá situace, doufejme, že 
se to zlepší a nám se v průběhu školního roku ještě něco podaří. Všem 
přejeme hlavně zdraví a pohodu doma i ve škole.

Naši „prvňáčci“

Rok se s rokem sešel a na dveře už pomalu klepou nejkrásnější svátky 
v roce. Jindy by se děti školní družiny v tomto čase už soustředily na 
přípravu místního jarmarku. Bohužel ani pro tento rok jim nebude 
přáno. Nic se ale nemění na tom, že i přesto pilně pracují a s láskou 
vyrábějí krásné dárečky, kterými potěší své blízké.
Nejen o tvoření je však činnost v ŠD. Děti si spolu s vychovatelkami 
povídají o zvyklostech a tradicích souvisejícími s tímto obdobím, mají čas 

na oblíbené hry a procházky venku. V obou odděleních si děti nazdobily 
vánoční stromeček a všichni se už moc těší na Ježíška.
Tímto bychom chtěli společně popřát všem pohodový adventní čas plný 
pevného zdraví, lásky, vzájemného pochopení a tolerance.

Vychovatelky a děti ŠD

ŠKOLNÍ DRUŽINA PŘEJE POHODOVÝ ADVENTNÍ ČAS
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Letošní rok jsme přivítali prvňáčky a stali jsme se jejich patrony. První 
dny jsme je doprovázeli každé ráno do jejich třídy a trávili jsme s nimi 
některé přestávky. Podařilo se nám zavést pravidelné předčítání, 
sportovat s dětmi v tělesné výchově nebo jim uspořádat Halloweenský 
den, kdy jsme se převlékli do srandovních, ale i strašidelných kostýmů.  
Po dlouhé době jsme navázali na mikulášskou tradici a jako třída jsme 
se v převlečení za čerty, anděly a Mikuláše vydali na obchůzku naší 
školou. Nejprve jsme šli za našimi svěřenci v 1. třídě. Ti nám zazpívali 
mikulášskou písničku, kterou společně s paní učitelkou Juřeníkovou 
nacvičili. Za odměnu od andílků dostali sladkou nadílku, kterou jsme 
jim v pracovních činnostech společně s pomocí dívek z nižších ročníků 
upekli a zabalili do balíčků. Potom jsme obešli ostatní třídy. Pro výstrahu 
ostatním dětem jsme s chutí z tříd odnesli několik hříšníků, které jsme 
pak milostivě vrátili zpět. 
Určitě to není poslední akce, kterou jsme pro děti připravili a děkujeme 
naší třídní učitelce paní Novákové za podporu a pomoc. Těšíme se na 
další. 

žáci 9. třídy ZŠ 

Mikuláš

Školní rok nám začal bez covidových omezení, a tak se mohl konat 
„adapťák“ šesťáků na chatě Lopata! Vyjeli jsme ve středu ráno ze školy 
rovnou do krásné karpatské krajiny. Na cestu nám svítilo sluníčko a my 
jsme se těšili, co všechno společně zažijeme. Když jsme se ubytovali a 
prohlédli si chatu a okolí, začalo seznamování. Měli jsme připraveny hry a 
výtvarná tvoření pro dvojice, skupinky i celou třídu. To jsme však nechali 
na večerní blok na chatě a během dne jsme byli pořád venku. Skupinky 
stavěly společně domky v lese, závodilo se v různých disciplínách a 
nechyběla ani stezka odvahy. Ve čtvrtek jsme se vydali na lopenickou 

rozhlednu. I když byla pro některé naše turisty cesta náročná, všichni 
ji statečně zvládli. Počasí nám po celou dobu kurzu mimořádně přálo. 
Adapťák se prostě vydařil. Každý si našel své kamarády, na které se 
ve škole může těšit. Užili jsme si pohodu a velkou legraci. Vrátili jsme 
se do školy osvěžení a odpočinutí. Už se těšíme, až někam spolu zase 
vyrazíme…

Marcela Beňovská 
třídní učitelka

Adaptační kurz 6. ročníku 8. - 10. září 2021
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Již pátým rokem je v ZŠ Šumice realizován projekt „Obědy pro děti“, 
který je jedním z činností obecně prospěšné společnosti WOMEN FOR 
WOMEN, o.p.s. Ta pomáhá samostatně pečujícím rodičům, kteří se ocitli 
v tíživé životní situaci, ale aktivně přistupují k řešení svých problémů.
Cílem projektu je dětem prostřednictvím školní jídelny zajistit 
teplou, vyváženou a pravidelnou stravu a zároveň pomoci rodičům 
s financováním. Díky tomu pak děti nemusí tolik trpět vyloučením 
z kolektivu a jsou vybaveny správnými sociálními návyky. Když jim 

nepomůžeme a budeme jejich základní potřeby přehlížet, neděláme 
dobrou výchovnou práci.
Projekt je celorepublikový a může se do něj přihlásit jakákoli základní 
škola z České republiky.
Do realizace celého projektu jsou zapojeni pedagogičtí i nepedagogičtí 
pracovníci, vedení školy, rodiče a zástupci Obce Šumice. Chtěli bychom 
vám za spolupráci moc poděkovat.

Mgr. Adéla Šmídová

Obědy pro děti

Dnešní doba není pro nikoho z nás lehká, a tak jsme se rozhodli rozdat 
alespoň trochu radosti a potěšení lidem kolem sebe.
Začali jsme tím, že jsme namalovali kamínky štěstí, a rozdali je žákům, 
učitelům, paní kuchařkám – jen tak pro radost.
Mysleli jsme i na babičky a dědečky v domovech důchodců, a proto jsme 
se zúčastnili celorepublikového projektu Karla Janečka – Jsem laskavec. 
Vybrali jsme si jeden dobrý skutek – v našem případě to byly opět 
malované kamínky pro štěstí a přáníčka pro povzbuzení. Vše jsme předali 
do Domova pro seniory v Nezdenicích. Snad jsme jim alespoň na chvíli 
vykouzlili úsměv na tváři.
Další projekt, do kterého jsme se zapojili, byl Krabice od bot, kterou již 
několik let pořádá Diakonie ČCE. Pomáhá dětem, dospělým a seniorům 

v různých životních situacích. Chtěli jsme tentokrát udělat radost našim 
vrstevníkům – proto jsme si vybrali děti ve věku 6-8 let, které jsme chtěli 
na Vánoce potěšit. Do krabic od bot jsme nabalili různé hračky, školní 
potřeby, sladkosti, hry, knihy a přibalili ještě malé přáníčko. Vše jsme 
zabalili a paní učitelka krabice odvezla na sběrné místo. Doufáme, že 
jsme dětem, které nemají tolik štěstí, jako my, udělali radost. Děkujeme 
všem rodičům, kteří se s námi do této akce zapojili.
V letošním školním roce se budeme i nadále snažit rozdávat lidem kolem 
sebe trochu radosti a optimismu.

druháčci     
tř. učitelka Světlana Válková 
asistentka Jana Šimoníková

Druháčci rozdávají radost

Minasama, ganbarimashō(šó)! 
Jan Hudeček dělá vše na maximum

dokončení příběhu článku Šumického zpravodaje č. 1/2021
Během třetího roku v Japonsku již však začal cítit, že neměnící se 
korporátní prostředí ještě není jeho konečná zastávka. Před tím, než se 
však Hudeček konečně někde usadí, se rozhodl pročistit si hlavu a neletět 
přímou cestou domů, ale uskutečnit další svůj sen, a tak z Japonska vyrazil 
na opačnou světovou stranu a během následujících 80 dní dokončil svou 
cestu kolem světa.
Svůj návrat domů měl perfektně naplánovaný, ale ruka osudu opět hodila 
kostkami v podobě dalšího nečekaného telefonátu. Kolegové z finské 
firmy, kde v závěru svého studia na FSI Hudeček působil, byli v procesu 
získávání financí na realizaci velkého plánovaného projektu a hledali 
dalšího nadšence do svého start-upu.
Práce ve Finsku znamenala obrovskou změnu. Přesun z velkého korporátu, 
který zastřešoval tisíce zaměstnanců po celém světě, do malého start-
upu o 4 lidech. Tuto změnu Hudeček zpětně hodnotí velmi pozitivně, 
jako cestou vpřed inovacím – ale opět nic jednoduchého. Na podzim 
roku 2020 dokončili fázi vývoje robotické buňky a nyní se posouvají 
do fáze výroby, kterou by rádi uskutečnili pod vedením Hudečka ve 
spolupráci s českou strojírenskou firmou. Absolvent FSI současně hledá 
cesty, jak se více zapojit do dění na své alma mater, například uvažuje 
o zapojení současných studentů do plánované výroby či o spolupráci 
formou bakalářských nebo diplomových prací, a v budoucnu i o zapojení 
kreativních a inovativních studentů do procesu tvorby ideového návrhu 
řešení v oblasti automatizace a robotiky v leteckém průmyslu.
„Snažím se o své maximum, o své ganbarimashō(šó), ale vždy jsem i já 
potřeboval trochu popostrčit. Tam, kde jsem nyní, bych se nikdy nedostal 
bez lidí kolem mě. Jsem velmi vděčný za současnou příležitost a důvěru, 
kterou mi dali kolegové ve Finsku, a jsem nesmírně vděčný společnosti 
Alps Electric za kus života stráveného v Japonsku, který mě hodně 
posunul vpřed, taky za ten telefonát ze studijního oddělení i profesorům, 
se kterými jsem se během studia na FSI setkal. Doufám, že budu mít 
příležitost vše získané vrátit či předat zase dál,“ zamýšlí se nad svou 
dosavadní životní cestu i plány do budoucna Jan Hudeček.

Kateřina Růžičková, Fakulta strojního inženýrství VUT v Brně
Zdroj: https://www.fme.vutbr.cz/absolventi
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Podzimní a adventní čas 
v mateřské škole

Měsíc září byl v mateřské škole ve znamení seznamování, tvoření 
společných pravidel a v neposlední řadě také podzimních vycházek s 
pozorováním změn v přírodě a sledováním krásných barev podzimu. 
Jeden z listopadových týdnů jsme nazvali ,,Podzimní barevný týden‘‘. 
Každý den byl ve znamení jedné z barev podzimu- červený den, žlutý, 
zelený, hnědý a oranžový. Maminky oblékly děti do zvolené barvy, paní 
kuchařka připravila barevný jídelníček a paní učitelky hry a tvoření. 
Bylo velmi zajímavé pozorovat celou třídu dětí ve stejné barvě. Jak 
už bývá zvykem, na začátku adventu nás navštívil svatý Mikuláš a 
jeho doprovod. Na tuto vzácnou návštěvu se děti pečlivě připravovaly 
básničkou, písničkou, cvičením a tanečky. Někdy se čertí tancování 
změnilo v opravdové čertí rojení.  Za hezké vystoupení Mikuláš všechny 

děti obdaroval balíčkem dobrot a slíbil, že přijde zase až příští rok.  Další 
adventní týden nás čekalo spoustu práce. Vyzdobit školku, třídy, nazdobit 
vánoční stromečky, naučit se zpívat koledy nebo vánoční písničky a pak 
už jen čekat na zazvonění kouzelného zvonečku a příchod Ježíška.  
Jménem všech dětí a zaměstnanců mateřské školky děkujeme                               
Besedníkům a rodičům za finanční sponzorský dar a milé dárečky.                       
Přejeme Vám krásné, radostné, ve zdraví prožité vánoční svátky a nový 
rok ať je plný naděje a pohody. 

                                                                                         Jitka Velecká 
ředitelka MŠ
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Z činnosti hasičů v roce 2021
Po roce opět nastávají Vánoce. Čas klidu, pokoje, radosti, rodinných 
setkání, ale také čas poohlédnout se nazpět za uplynulým rokem. Pojďme 
se tedy podívat, jaký byl ten letošní rok z pohledu dobrovolných hasičů 
v Šumicích.
Jednotka sboru dobrovolných hasičů v letošním roce vyjela celkem k 
sedmi událostem v naší obci a okolí. Hned z kraje roku, začátkem února, 
vyjížděla k požáru osobního automobilu, který se vznítil v motorové 
části při jízdě obcí. V půlce dubna v katastru obce Nezdenice propukl 
požár lesního porostu. U tohoto požáru zasahovalo celkem osm jednotek 
včetně té naší.  Další výjezdy byly úzce spjaty s červnovou silnou bouří, 
která postihla celý jihovýchod Moravy.  V naší obci tato bouře strhla část 
střechy sportovní haly, vyvrátila strom u vlakového nádraží a poničila 
střechu základní školy.  O pár dní později byl jednotce vyhlášen požární 
poplach z důvodu hořícího balíku sena. Tento výjezd se však ukázal 
jako planý poplach. Proto bychom Vás chtěli poprosit, pokud budete v 
budoucnu spalovat dřevěný či travní odpad z vašich polí či zahrádek, 
nahlaste svou činnost operačnímu středisku HZS Zlínského kraje. Stačí 
jen vyplnit stručný dotazník na webovém portále www. paleni.izscr.cz a 
nebude tak docházet ke zbytečným planým poplachům. Vraťme se ale 
zpět k výjezdům. Poslední dva výjezdy se odehrály na místní zemědělské 
farmě. První z nich byl požár seníku. Tento požár vznikl samovznícením 
tlejícího dřevěného trámu a díky včasnému zásahu zaměstnanců farmy 
nemusely povolané jednotky ani rozmotávat hadice. Práci tak měl 
jen vyšetřovatel požáru. Druhý výjezd na farmu v Šumicích způsobil 
požár osobního automobilu, ke kterému došlo při jeho opravě v jedné 
z pronajatých dílen. I tento požár se podařilo včas částečně uhasit 
majitelem a tak nebylo téměř co hasit. Takový byl rok 2021 z hlediska 
výjezdů naší jednotky.

A jaký byl loňský rok z pohledu sboru?  V lednu jsme museli zrušit pořádání 
tradičního Hasičského plesu z důvodu, který již není třeba zmiňovat. 
Nicméně ten samý důvod nám nedovolí uspořádat ples ani v příštím 
roce. Fašankový průvod se také bohužel neuskutečnil. A neproběhla 
ani soutěž mladých hasičů v požárním sportu O pohár starosty obce 
Šumice. Jedinou z tradičních akcí pořádaných naším sborem, která se 
uskutečnila, byl Hasičský výlet.  Z odpoledního programu výletu pro děti 
měla největší úspěch disciplína hledání předmětů v pěně. Večer pak patřil 
country kapele Je nás moc a zábavě pro dospělé. V půlce října nás pak 
svou návštěvou poctili bratři z SDH Adršpach, kteří přijeli zkontrolovat, 
jak se daří jejich bývalému zásahovému vozidlu v našich rukách. 
Heslem hasičů je „Bohu ke cti, bližnímu ku pomoci “ a letos bylo pomoci 
potřeba víc než obvykle. Ať už jihomoravským obcím zasaženým 
tornádem, tak i našim spoluobčanům. Preventistům našeho sboru 
se podařila uspořádat materiální a finanční sbírka pro osadu Pánov. 
Následně zorganizovali i brigádnickou činnost přímo na místě. A během 
několika dní tak dobrovolníci z řad členů, ale také i občanů Šumic, 
pomáhali v Pánově, kde bylo zrovna potřeba. Dále jsme obdarovali 
finančními prostředky spoluobčany, kterým osud postavil do cesty 
nepříjemné životní situace. Ať už prostřednictvím sbírky v rámci 
Šumické boty, tak i osobně. 
Takový byl rok 2021 z pohledu SDH Šumice. Jaký bude rok 2022, se 
teprve ukáže. Na závěr bych chtěl jménem celého sboru popřát všem 
spoluobčanům krásné a klidné prožití svátků vánočních a v novém roce 
hlavně pevné zdraví, hodně lásky a radostných životních okamžiků.

Za SDH Šumice 
Michal Uher 

starosta sboru

Návštěva SDH Adršpach
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Z činnosti kroužku 
mladých hasičů 

Rok 2021 byl opět silně zasažen opatřeními. Děti i tak začaly rok tréninky 
v plné sestavě, jak družstva mladších a starších žáků, tak naši dorostenci, 
kteří se přihlásili do soutěže jednotlivců. 
V únoru a březnu se děti připravovaly na zkoušky odborností, které musí 
každý rok splnit nejméně pět dětí z kolektivu. Bohužel byly tyto zkoušky 
zrušeny, a tak jsme jim připravili alespoň malé závěrečné zkoušky u nás 
v klubovně.
Pak už jsme se začali soustředit pouze na soutěžní sezónu. Ta měla začít 
17. dubna.  Bohužel i ta byla zrušena. Děti tak mohly své dovednosti 
předvést až 5. června na Okresním kole hry Plamen. Zde se umístily na 
krásném 4. místě. Ve stejný den se konalo také Okresní kolo hry Plamen 
dorostenců v soutěžích jednotlivců. Na něm náš sbor reprezentovali 
Zuzka Hrubošová a Lukáš Jankůj. Zuzka se svým výkonem kvalifikovala 
dokonce na krajské kolo, kde obsadila 7. místo. Lukáš na okresním kole 
dosáhl na 5. místo. 
Děti pak měly volno až do července, kdy jsme pro ně zařídili Hasičský 
tábor na Žítkové. Pro naše žáky jsme si připravili pestrý program. Každé 
ráno se začínalo rozcvičkou, po snídani následoval ranní program 
zaměřený na zdokonalení kondičky a motoriky. Odpoledne jsme se 
věnovali trénování na branný závod, požární útok CTIF a štafetu 
požárních dvojic. Večerní program jsme pak využili pro hraní volejbalu, 
nohejbalu, fotbalu a dalších kolektivních her. První den si děti vyrobily 
vlastní potisk triček a určily si tři týmy, které absolvovaly pět bodovaných 
disciplín. Za každou soutěž dostaly týmy body a na konci soustředění 
byl vyhlášen nejlepší tým. Mimo všeho trénování jsme s dětmi navštívili 
koupaliště ve Starém Hrozenkově. Pak jsme si také naplánovali výšlap 
po Žítkové. Zpestřením byl pro děti krátký noční pochod a vyjížďka na 
čtyřkolkách. 

Z odpoledního programu: 
V úterý děti absolvovaly biatlonový závod. Připravili jsme jim kilometrový 
okruh a čtyři střelecké položky (dvě vleže, dvě ve stoje).  
Ve středu si starší i mladší žáci vyzkoušeli jaké to je, když musí hasič 
zasahovat v neznámém prostředí. Přes zastíněnou masku nic neviděli 
a po natažené hadici, podél které postupovali ve svých týmech, museli 
najít určené předměty. Starší žáci si také vyzkoušeli použití dýchací 
techniky. 

Ve čtvrtek jsme pak dětem připravili vyhodnocení soustředění a předání 
odměn. 
O prázdninách nezaháleli ani dorostenci. Pro ty byl poprvé ve Zlínském 
kraji připraven záchranářský kurz, tzv. Rescue camp. Ten má za 
cíl pomoci připravit mladé hasiče, kteří ještě nedovršili minimální 
věkovou hranici pro zařazení do jednotek sborů dobrovolných hasičů 
obcí, pro budoucí zásahovou činnost v jednotkách SDH obcí. Kurzu se 
zúčastnilo 40 dorostenců ze Zlínského kraje. Za náš sbor se zúčastnili 
jeden dorostenec a jedna dorostenka. Oba dva kurz úspěšně dokončili 
a získali tak osvědčení pro vstup do výjezdové jednotky obce. Celkem 6 
dní výcviku prověřilo teoretickou a fyzickou přípravu všech účastníků. 
Kemp probíhal v Amfíku Bukovina v Popovicích, kde byla hlavní 
základna, na které probíhala teoretická výuka, pořadový výcvik nebo 
výuka zdravotníků, kterou lektorovali profesionální hasiči ze stanice 
Uherské Hradiště. Výcvik záchrany osob na vodě probíhal v Uherském 
Ostrohu, který výborně připravili kolegové z centrální stanice Zlín 
a stanice Kroměříž. Na Zlínské stanici jsme pak strávili další dva dny. 
První den jsme cvičili záchranu osob z výšky a volné hloubky. Druhý den 
se trénovalo vyhledávání osob v neznámém prostředí a taktika zásahu 
u dopravních nehod, kde jsme si vyzkoušeli vystřihávání osob z vraku. 
Dorostenci ještě absolvovali přednášku o možnosti studia na Fakultě 
logistiky a krizového řízení Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně. Na závěr 
kempu po složení závěrečných testů obdrželi účastníci na slavnostním 
nástupu svá osvědčení.
Po prázdninách jsme začali děti připravovat na branný závod, který se 
letos konal v Ořechově. Tam obě naše družstva opět předvedla, že ani 
dlouhá pauza jim nevadí a jak mladší žáci, tak i starší žáci obsadili 3. 
místo.
Poslední venkovní trénink jsme dětem zpestřili výukou hašení 
práškovými hasicími přístroji, hasící pěnou a speciálním vysokotlakým 
zařízením naší cisterny. V zimním období budeme chodit s dětmi do 
místní tělocvičny, kde se budou připravovat na letní sezónu. Doufáme, 
že ta už bude probíhat jako dříve.

za kolektiv vedoucích 
Pavel Lekeš 

vedoucí mládeže

Rescue kemp
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Branný závod

Rybáři informují
Vážení občané, vážení příznivci Petrova rybářského cechu.

Dovoluji si Vás informovat o naší činnosti roku 2021 i v této covidové 
době. V první řadě se nám podařilo zajistit školení nových členů jak 
mládeže, tak dospělých, násadu ryb před pořádáním závodů, upravit 
okolí hospodářské budovy, břehů, usadit zatravňovací dlaždice a 
připravit dle možností rybářské závody.

Jak všichni jistě víte, že kvůli koronaviru bylo možné uskutečňovat jak 
sportovní, tak ostatní akce, jen v omezeném počtu přítomných. Proto 
slibované závody jak dětské, které se uskutečnily v sobotu 5. června 2021 
v počtu 28 závodících, tak dospělé v počtu 38 závodících, které byly 11. -12.
června 2021 v menším rozsahu, a to bez tomboly a větší reklamy.

Dětem byl odlov na rybnících č.1 a 2 povolen zdarma. Rybník č.4(5) byl 
určen k odlovu ostatním. Při závodech měly děti od našeho spolku 
veškeré občerstvení zdarma. Vítězným závodníkům byly rozdány 
medaile a věcné ceny.

Závodů dospělých se zúčastnilo 38 lovících. Odlov byl na všech třech 
rybnících. Vítězové získali poháry, roční povolenky a věcné ceny.

V měsíci srpnu a říjnu se nám podařilo zajistit a dosadit násadu kapra. V 
průběhu roku byl doplňován 3. rybník ze 4. rybníku z důvodu nedostatku 
vody. V tomto rybníku žijí obojživelníci, potápky, plazi a ostatní.

Děkujeme všem, kteří nás podporují v této dobrovolné činnosti a chtěl 
bych Vám v tomto předvánočním čase popřát hodně zdraví, pohody a 
úspěchů jak v životě, v pracovní činnosti, tak při odlovu.

                                                                                      Za výbor předseda 
Lubomír Kramný
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MS ČČK informuje
V současné době, v nešťastné situaci covidové pandemie, se na naši 
organizaci MS ČČK obrátila ředitelka OS ČČK z Uherského Hradiště 
s výzvou o výpomoc zdravotníkům v Uherskohradišťské nemocnici v 
případě, až nastane stav nejvyšší nouze. Uveřejňuji text znění:
Po včerejším jednání oblastních spolků ČČK ZK na Krajském úřadě ve Zlíně 
s panem hejtmanem Radimem Holišem, vás žádáme o pomoc v této nelehké 
covidové době. Je potřeba pomoci zdravotníkům v nemocnici v Uherském 
Hradišti. 
Jestliže víte o někom, kdo by mohl pomoci uherskohradišťské nemocnici, 
zašlete co nejdřív jmenný seznam dobrovolníků. Jedná se o to, abychom byli 
připraveni v případě, že nás nemocnice osloví s žádostí o pomoc. Je nutné 
mít v záloze lidi. Volejte mi, ptejte se, každá pomoc je vítána.
Jméno, příjmení, profese (zdravotní sestra, administrativní pracovník, 
ostatní), telefon.
Děkujeme vám za spolupráci a pomoc.
Za OS ČČK ředitelka Jarmila Ulmanová, tel. 776 748 727 
Tolik k dopisu o prosbě naší ředitelky OS ČČK z Uherského Hradiště. 
Případní zájemci z řad dobrovolníků, hlaste se na uvedené telefonní 
číslo. Tato doba je velmi složitá, situace se mění ze dne na den, ale věřím 
že všechno najde své řešení.
I v naší organizaci jsme se připravovali na Mikulášský jarmark, ale vše 
bylo zrušeno epidemiologickým opatřením vzhledem k současné situaci. 
V humanitární oblasti se můžeme pochlubit, že díky našim členkám i 
ochotným dobrovolným pletařkám, jsme upletli do dnešního dne 2437 ks 
obinadel a 8 párů ponožek. Praxe byla taková, že všechna tato obinadla 
jsme předávaly na Charitu do Uherského Hradiště, která je expedovala 
do rozvojových zemí. Poslední dobou se situace změnila, Charita neměla 
odbyt a naše pletařky musely ukončit pletení. Ale díky kontaktům naší 

členky MS ČČK, která 
našla ve Valašské Polance 
aktivní pletařky těchto 
obvazů, tak můžeme 
pokračovat v pletení i 
nadále. Ale co je důležité, 
oni mají zajištěný odbyt 
a všechna tato upletená 
obinadla expedují do 
Indie. Jediná změna 
v pletení je v tom, že 
materiálem není bílá 
bavlna v klubíčkách, 
ale přímo namotaná 
ve větších špulkách, ze 
kterých se uplete 10 
obvazů. Jak ty špulky 
vypadají, vidíte na 
obrázku.

Finančně je to o hodně levnější a naše kamarádky z Valašské Polanky jsou 
ochotné nám přízi zajistit. Jsem ráda, že můžeme pokračovat v pletení a 
tak vytvořit pro naše členky, pletařky, příjemnou atmosféru při setkávání 
se u šálku čaje nebo kávy. Věřím, že ta doba určitě přijde.
A protože se blíží vánoční čas, chci na závěr popřát všem našim členkám 
i spoluobčanům příjemné prožití vánočních svátků v kruhu rodiny a 
srdce naplněné láskou, nadějí, bdělostí, trpělivostí, úsměvů a radostí z 
každého dne.

Anna Kutnarová 
předsedkyně MS ČČK v Šumicích

Fotka ročníků 1966 - 1969 z mateřské školy
Vzpomínka na zemřelou paní učitelku Jarmilu Tomkovou

Šumický zpravodaj 3/2021 15

Zdroj: fotoarchiv MŠ



Obec  Šumice

Všechno nejlepší v novém roce Vám přeje
redakce Šumického zpravodaje



pf  2022

Všechno nejlepší v novém roce Vám přeje
redakce Šumického zpravodaje
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Besednický rok 2021
Pomaličku se již můžeme poohlédnout za letošním rokem, který byl, stejně jako ten minulý, výrazně ovlivněn pandemií covid-19. Pro Besedníky to byl 
přesto rok velmi úspěšný a v mnohém rekordní.

Znovu se nám podařilo uspořádat řadu našich akcí, o hezký kus vylepšit Norkárnu, přivítat další malé Besedníky a také vykouzlit úsměv na rtech těm, 
kterým osud úplně nepřál.

Nejen Mikuláš obdarovává
Stává se milou tradicí, že v Šumicích začátkem prosince dárky nerozdává pouze Svatý Mikuláš, čert a anděl. Ale také „ne vždy úplně svatá“ patnáctka 
Besedníků. A jedná se o nadílku více než bohatou. Předvánoční čas jsme zvolili z části symbolicky, a z části také prakticky. Je to již více než dva měsíce, 
kdy jsme pořádali oblíbený Šumický běh pro život. Nezdá se to, ale opravdu více než dva měsíce nám většinou trvá, než sesbíráme zbývající dary od 
sponzorů, vykážeme kompletní náklady a konečně můžeme spočítat závěrečný účet. 

A to letošní konečné číslo nám všem vyrazilo dech! Společně s vámi, se všemi sponzory i dalšími drobnými dárci, jsme dokázali dát dohromady 
neuvěřitelnou a rekordní částku 234 429 Kč. 

Dle zveřejněného záměru jsme peníze věnovali třem mladým šumickým osobám: Adamu H. (68 143 Kč), Aničce H. (68 143 Kč) a Davidu B. (68 143 Kč), 
kteří se shodně léčí s Non-Hodgkinovým syndromem a tyto peníze použijí na rekonvalescenci a rehabilitaci. Přejeme mnoho dalších sil v boji s touto 
zákeřnou nemocí.

Současně také děkujeme za milý dopis od Adama, který zde zveřejňujeme. A také za fotografie.

„Milí Besedníci, 

tímto bych Vám chtěl moc poděkovat za velkou podporu, jak finanční, tak i psychickou.

Velmi si Vás vážím, jako spolku skvělých lidí.

Dále chci poděkovat nejen za sebe, ale i za celou svou rodinu všem lidem, kteří se běhu účastnili, nebo se podíleli na jeho průběhu. 

Finanční částka bude použita na rehabilitaci. 

Srdečně děkuji, Váš Adam„

Vzhledem k tomu, že jsme výtěžkem překonali naše největší očekávání, dovolili jsme si přispět také dalším osobám a institucím, kterým každoročně 
ze své činnosti pomáháme. Jedná se o 5 000 Kč pro ZŠ Šumice, 5 000 Kč pro MŠ Šumice a 20 000 Kč, které jsme rozdělili mezi tři rodiny s dětmi, 
které to potřebují.

Všem sponzorům a dobrovolným dárcům bychom ještě jednou rádi poděkovali, jelikož bez vaší podpory by se akce v takovém rozsahu a s takovou 
výslednou částkou nemohla nikdy uskutečnit. Současně si velký dík zaslouží všichni dobrovolníci, kteří nám běh pomáhají fyzicky zajistit. Děkujeme!

Norkárna
Hlavním táborem Besedníků je už pár let areál Norkárny. Ale nejen nám slouží toto oblíbené místo v zahrádkářské části obce. Na jaře i v létě je to hojně 
využívaný prostor, který zažívá soukromé oslavy a akce všeho druhu. V loňském roce jsme tento areál vylepšili novým plotem a velkou zpevněnou 
plochou, na kterou jsme letos na jaře navázali a s pomocí obecního úřadu vybudovali obrovskou zastřešenou pergolu. Ta již mnohým v létě posloužila 
a její funkci ocení všichni zájemci, kteří na Norkárně plánují uspořádat oslavu nebo jinou rodinnou událost. A abychom na podzim nezaháleli, rozhodli 
jsme se ještě položit dlažbu do vjezdu a navázat tak na zpevněnou plochu pod pergolou a u hlavní budovy. Jednalo se o cca 80 m2 dlažby, kterou nám 
poskytl obecní úřad. Třešničkou na dortu je wi-fi připojení v celém areálu, které napomáhá celkovému komfortu areálu.



Další akce
Drakiáda

Po roční odmlce způsobené pandemií jsme se přišli rozloučit s letošními besednickými akcemi na Drakiádu.  Draky jsme vypustili v neděli 24. října. 
Počasí nám přálo a kromě svařáku nás zahřívalo i sluníčko. Dokonce po většinu času foukal vítr, bez kterého by se obloha nad Vodárkou nezaplnila 
desítkami pestrobarevných draků. K večeru tím pádem příznivci papírových i alkoholových draků odcházeli spokojení. A my, jako organizátoři, 
neméně.

Gulášfest

Odkládaný, ale přesto nakonec uskutečněný, Gulášfest byl znovu velmi vydařený. Konal se 17. července a zúčastnilo se ho 24 soutěžních týmů a 
nespočet návštěvníků ze Šumic i z okolí. Tradičně nás zastihly rozmary letního počasí – slunce i bouřky, které letos byly hned dvě. Akce nakonec 
proběhla ke spokojenosti všech. Děkujeme za vaši účast!

Rok 2022

Plánovat akce na příští rok není v současné situaci snadné. Sledujte proto náš web, kde vás o všem budeme s předstihem informovat. Jediné datum, 
které letos již známe a je pevně dáno, je sobota 24. září, na kterou je plánován 6. ročník Šumického běhu pro život. 

Přejeme všem spoluobčanům příjemné prožití svátků vánočních, co nejlepší vykročení do roku 2022 a hlavně pevné zdraví!

Těšíme se na shledanou s vámi.

Besedníci
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Blíží se nám konec roku a ten se nese ve vánočním duchu. Je to 
nejkrásnější období roku, kdy hlavně děti čekají na Ježíška.

Každoročně bývá Benefiční koncert, kde člověk načerpá vánoční 
atmosféru. Bohužel, ani letos to situace nedovolila.

Nás to ale nijak neodradilo. S pár dětma, které měly chuť si zazpívat, se 
potkáváme dál. Zklamání z toho, že nebude vystoupení, je už pryč.

Jsme rády, že se děti chtějí vidět a zpívat si jen tak pro radost. Naučí 
se nové koledy a říkadla. Tím se ,,otrkávají“, zbavují trémy a ostychu z 
vystupování. 

Doufáme, že to situace dovolí a všichni se co nevidět potkáme na nějakém 
vystoupení v Šumicích. Už se na Vás moc těšíme.

Na oživení zveřejňujeme pár fotek z předešlých Benefičních koncertů.

Všem přejeme krásné a ničím nerušené Vánoce a do nového roku 2022 
přejeme hlavně zdraví, lásku a porozumění.

Vaše  Dřinky

Dřinky

2014 2015

2016 2017

2018 2019
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Klub seniorů informuje
Tak, jak na celou společnost, tak i na všechny spolky a zájmové činnosti, 
nejen v Šumicích, dolehla pandemie covid 19 v omezení činnosti a 
vzájemném setkávání se s obavami o zdraví. Přesto se nám podařilo 
uskutečnit několik zájezdů do termálů na Slovensko, navštívit ZOO 
Lešná a výstavu Muchovy Slovanské epopeje v Moravském Krumlově se 
zajímavým průvodcovským slovem paní Olinky Gbelcové.
V listopadu proběhla beseda s brněnským hercem Zdeňkem Junákem, 
který nám zpříjemnil středeční odpoledne svým vyprávěním, vtipy a 
písničkami. Také nám zazpíval mužský pěvecký sbor ze Šumic ze svého 
repertoáru a pan starosta Jančář informoval o stavebních akcích, které 
se v obci připravují.
Další listopadovou akcí byla návštěva Prahy – Vyšehradu a divadelního 
představení Maryša v Národním divadle a lázeňský pobyt v lázních 
Kostelec u Zlína v počtu 26 osob. Byli jsme moc spokojeni a máme 
rezervaci pro rok 2022 ve dnech od 3. do 7. října. Takže, kdo bude mít 
zájem, i když je to ještě daleko, tak se ozvěte. 
V současné předvánoční době, tak jako každý rok, připravujeme návštěvu 
osamělých osob v Šumicích za finanční pomoci OÚ a děkujeme také za 
voňavé perníčkové balíčky paní Danuši Bachůrkové.

Život jde dál a nenechme se odradit (jak se zpívá v písni Jiřího Suchého) 
a tak plánujeme některé akce, které se uskuteční dle Vašeho zájmu a 
zdravotních podmínek. Termíny budou upřesněny místním rozhlasem. 
Jedná se o:
• Kurz tréninku paměti
• Beseda pro důchodce s kulturním programem a tombolou  

– 2. dubna 2022 v KD
• Zájezd do termálů na Slovensku a do Maďarska
• Návštěva skanzenu v Modré a Kovozoo Staré Město
• Vycházky do přírody v okolí Šumic
Ještě bych ráda poděkovala OÚ za finanční podporu našeho spolku, všem 
kteří pomáhají zajišťovat naše setkání a akce a popřát Vám všem, milí 
spoluobčané, hlavně pevné zdraví, optimismus, pohodu do následujícího 
období Vánoc a roku 2022.

Ludmila Synčáková 
předsedkyně Klubu seniorů



Slavnostní otevření 
obecní knihovny

Dne 4.11.2021 se uskutečnilo slavnostní otevření nové obecní knihovny 
na čp. 399 (bývalá prodejna Jednoty). Knihovna už sice během roku 
střídavě fungovala, nefungovala, na základě platných epidemiologických 
opatření.
Při této příležitosti byl pozván pan Jilík, který nám vyprávěl ze své knihy 
Slavné milostné příběhy Slovácka  a uskutečnila se i vernisáž výstavy 
fotografií pana Kamila Tilla z Brna. Na černobílých fotografiích zachytil 
místa v Šumicích, které byste už těžko hledaly.
Atmosféra byla komorní, příjemná, škoda jen, že se dostavilo tak málo 
čtenářů a příznivců knihovny. Poděkování patří všem přítomným a 

obecnímu úřadu za podporu a spolupráci.
Všechny občany srdečně zvu do nové knihovny a připomínám, že 
půjčovní doba je každý čtvrtek  15.00 – 18.00 hodin.

Renata Slivová 
knihovnice

Velké poděkování patří Nakladatelství Kazda, s.r.o., Brno, které darovalo do 
obecní knihovny cca 15 knih.
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Trchalíkova usedlost
Z každoročních čtyř akcí pro veřejnost se na Trchalíkově usedlosti 
podařily uskutečnit jen dvě.  
Jarní omezení pohybu, zákaz shromažďování, překazil první letošní akci 
- pletení tatarů a malování vajíček. Celé Velikonoce byly takové jiné, než 
jsme mnoho let byli zvyklí.
Významně lépe dopadl Víkend památkových domků 5. až 6. 6. 2021. 
Restrikce povolily a opět se otevřela vrata. Lidé, zejména ze vzdálenějších 
částí, mohli při svém putování po venkovských usedlostech a malých 
muzeích Moravského Slovácka navštívit také dvůr, výminek, vozovku 
a sušírnu ovoce. Celá řada návštěvníků krom Trchalíkovy usedlosti 
navštívila také Hasoňovu chalupu a Pipalův mlýn. Tři otevřené historické 
památky v jedné obci.
Ve čtvrtek 24. června 2021 nad dolním koncem prošla vichřice s kroupami, 
slabý pozůstatek ničivého tornáda z jižní Moravy. Zanechala spoušť na 
památkových budovách ve formě rozbitých oken a břidlicové střechy, 
poškozené hliněné fasády vozovny a sušírny ovoce. 
Přes prázdniny se škody podařily odstranit a s novými fasádami obou 
budov byli návštěvníci přivítáni v rámci hodového víkendu. Ve výminku 
se pekly kynuté buchty, v sušírně chleba. Ani jednoho nebylo dost, aby 
se na všechny dostalo. Sobotní beseda u cimbálu s CM Strýci byla letos 
s mezinárodní účastí. S davem splynula ukrajinská delegace, ale svou 
vizáží byl zcela nepřehlédnutelný zástupce Indie. 
Od podzimu jsme postupně připravovali Štěpánské koledování, bohužel 
však aktuální vývoj nemocných a protiepidemická opatření významně 
stěžují konání jakýchkoliv kulturních akcí. Proto, po zralé úvaze, jsme se 

rozhodli, že se letos, tedy už podruhé v řadě, nebude konat koledování 
na dvoře. Pevně věříme, že je to naposled a v roce 2022 budeme moci 
Šumičany pozvat na svařák, punč a celou sadu koled v mrazivém 
Štěpánském odpoledni.
Ať rok 2022 je lepším rokem než ten, který právě odchází!
    

 Petr Janíček
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Stalo se před léty...
Nezapomenutelný koncert
Na podzim roku 1974 v naší obci koncertovali Waldemar Matuška a Olga 
Blechová se skupinou KTO – Kamarádi táborových ohňů. Najednou se 
ozval zvuk sirény, hlásící požár v obci. Účastníci koncertu vyběhli ze sálu 
stejně jako návštěvníci místního pohostinství. Od řeky Olšavy byl viděn 
velký požár. Za dráhou hořela chata rodiny Kutnarovy. Velké plameny 
šlehaly pěkně vysoko. Někteří požárníci běželi k ohni tak, jak byli na 
koncertě, jiní vyčkali výjezdu požárního auta – Máni – z nové požární 
zbrojnice, která byla ten rok dokončena. Požární útok, vedený z horní 
strany od Vinohradů i s profesionální jednotkou z Uherského Brodu, byl 
marný. Chata lehla kompletně plamenem až do základů a už nikdy nebyla 
obnovena. Posluchači se vrátili do sálu a koncert pokračoval. Walda 
smutně poznamenal, že ať lidé prominou, ale kamarádi táborových ohňů 
za to nemohou, neb všichni mají alibi a byli s ním na pódiu. Škodu měl i 
vedoucí pohostinství pan Valášek, neb hosté, jak velí česká klasika, utekli 
k ohni bez placení.

Stanislav Ptáček 
Foto: Suprafon

Památník 
v Uherském Brodě

Z iniciativy pana Petra Bilavčíka vznikl v Uh. Brodě památník mužům z našeho regionu, 
kteří si v 50. letech odsloužili základní vojenskou službou u jednotek PTP. 

Na památníku jsou i jména mužů ze Šumic, kteří byli takto poctěni a to jmenovitě 
Miroslav Dvořáček č.p. 141, Josef Hasoň č.p. 169, Josef Ptáček č.p. 91, Josef Šojdr č.p. 80, 
Josef Slíva č.p. 43, František Synčák č.p. 374 a bratři Vladislav a Oldřich Tlachovi č.p. 34. 

Čest jejich památce.

Stanislav Ptáček
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Tak se v Šumicích parkuje
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Tenisový oddíl

Turnaj „starší“ přípravky
V pondělí 20.9. proběhlo ukončení tenisové přípravky starších formou 
závěrečného turnaje dovedností. Soutěžilo se ve 3 disciplínách 
zaměřených na přesnost, koncentraci a rychlost.
Pořadí trojice nejlepších v daných kategoriích bylo následující:

Přesnost (střelba na terč):
1. místo: Horehleďová Barbora
2. místo: Košiba Kryštof
3. místo: Šťastná Lucie

Koncentrace (hra přes síť s trenérem):
1. místo: Košiba Kryštof
2. místo: Zuborňák Alex
3. místo: Šťastná Lucie

Rychlost (sběr míčků na čas):
1. místo: Šťastná Lucie
2. místo: Mikulcová Nela
3. místo: Juřeníková Veronika

Turnaj „mladší“ přípravky
Ukončení letošní tenisové přípravky bylo tradičně turnajem dovedností 
a zábavných disciplín. Děti absolvovaly šest zkoušek. Některé spíše 
zábavné než tenisové.

Všem se pojetí turnaje líbilo a jak sami na závěr potvrdili, budou chtít 
do přípravky i další rok. Všichni vyhráli a zasloužili si malou odměnu i 
medaili.
Rád bych poděkoval trenérům, dětem i rodičům, děkujeme!

Ondřej Kalous

Oslava 30. výročí založení tenisového oddílu v Šumicích

S ročním zpožděním se nám konečně povedlo uskutečnit oslavu 30. 
výročí založení tenisového oddílu v Šumicích. V sobotu 2.9.2021 jsme 
se sešli na kurtech. Kdo chtěl, mohl si zahrát čtyřhru v exhibičních 
zápasech. V odpoledních hodinách jsme měli nachystáno pohoštění 
a v hospůdce na hřišti si mohli sednout se zakládajícími členy oddílu. 
Po předání pamětních plaket jsme udělali malou exkurzi do tenisového 
zázemí a předvedli nový nahrávací stroj nebo elektrický válec. Děti z 
přípravky nám ukázaly, co se doposud naučily. Zbytek večera se vedla 
debata se vzpomínkami na uplynulých 30 let. Pěkným zpestřením byly i 
fotografie od stavby kurtů až po současnost.
Chtěl bych všem poděkovat, že se zúčastnili a výboru TO, že oslavu 
úspěšně zorganizoval.
Přečtěte si také výroční zprávu oddílu z členské schůze konané 16.11.1990.

Vážené členky, vážení členové,

Dovolte mě, abych Vás seznámil s činností tenisového oddílu za rok 1989-
1990.
V druhé polovině minulého roku se skupina asi deseti mladých občanů 
rozhodla vybudovat v naší obci tenisové kurty. Tuto dobu se TJ nacházela 
ve finanční tísni, proto bylo rozhodnuto, že požádáme ČSTV o finanční 
pomoc. Ing. Juřeník Fr. žádal na ČSTV, kde dostal příslib pro TJ za účelem 
vybudování tenisových kurtů 15.000,- Kčs. Po tomto zjištění Kořenek St. 
zašel na výborovou schůzi TJ, kde seznámil výbor, že hodláme vybudovat 
dva tenisové kurty a máme příslib pro TJ od ČSTV ve výši 15.000,- Kčs. 
Kurty vybudujeme do konce května 1990. Výbor navrhl ať vybudujeme kurt 
jeden, teprve při větším zájmu vybudovat kurt druhý. Tento návrh jsem 
odmítl s doporučením, že jeden kurt pro naši obec je velmi málo a kdyby 
se druhý kurt přistavoval dodatečně, tak by se značně zvýšily náklady na 
vybudování dvou kurtů. Po diskusi jsem se s panem Jurákem J. dohodl na 
vybudování dvou kurtů a TJ nám dá k dispozici trubky na oplocení. S touto 
situací jsem seznámil ostatní.

Vlastní práce na tenisových kurtech začaly 7.11.1989, kdy bylo provedeno 
vyměření. Od tohoto dne pokračovaly každou sobotu, několikrát i přes týden 
po odpolednech. Elán brigádníků neodradila ani zima, což dokazuje počet 
brigádnických hodin v těchto měsících:
Listopad  135 hodin
Prosinec 120 hodin
Leden 54 hodin
Únor 196 hodin

V začátku mezi nejaktivnější patřili:
Kořenek Stanislav, Ing. Juřeník František, Ondřej Ladislav, Ivan Pilka, 
Budík Miroslav, Volařík R., Běťák Pavel, Bublík Stanislav.

Dne 23.2.1990 byla svolána pracovní schůze, která se zabývala postupem 
prací v dalším období. V jejím průběhu byl zvolen tříčlenný výbor ve složení:
Předseda – Kořenek Stanislav
Pokladník – Běťák Pavel
Tajemník – Juřeník František Ing.
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Tímto byl v naší obci založen tenisový klub, který si schválil propozice na 
rok 1990 k přijímání nových členů. S těmito propozicemi byli seznámeni 
i občané naší obce. Dále byli všichni přítomní seznámeni s nepříznivou 
finanční situací, jelikož po listopadových událostech v naší zemi nemůžeme 
počítat s finanční pomocí od ČSTV, proto bylo rozhodnuto, že požádáme o 
pomoc složky v naší obci. Mezi složky, které nám pomohly patří ČSŽ, který 
přispěl částkou 1.000,- Kčs, ČSP 1.000,- Kčs, ČSZ 1.000,- Kčs, SSM 2.307,- 
Kčs, Dále nám pomohl MNV, který zakoupil pletivo a ještě další materiál. 
Za tuto pomoc všem jménem tenisového oddílu děkuji, protože bez jejich 
pomoc by se nám kurty v tak krátké době vybudovat asi nepodařilo. Při této 
pomoci mohly práce na kurtech nepřetržitě pokračovat. Největší obsah prací 
nás čekal v měsíci dubnu, kdy jsme prováděli oplocení a položení patentní 
vrstvy. Po provedení těchto prací, před námi byli dokončovací práce a výbor 
se rozhodl, že přihlásí tenisový klub na ČSTV k registraci, tím se z nás stal 
„Tenisový oddíl“.

V polovině května byla zvolána členská schůze dětí a dospělých, každá 
skupina samostatně. Děti byly seznámeny s další činností tenisového oddílu. 
S dospělými členy byly projednány přípravy taneční zábavy, otevření kurtů, 
zvolení nového výboru, hrací hodiny. Starý výbor dostal znovu důvěru a 
jako jednatelka do výboru oddílu byla zvolena Slívová Jarmila.

V dalším období si výbor přibral dalšího člena a to Ing. Pražana Josefa, který 
pracuje ve výboru do dnešního dne.

Taneční zábava na konci května dopadla dobře. Po zábavě tu byla tolik 
očekávaná událost, a to otvírání tenisových kurtů, které proběhlo v sobotu 2. 
června 1990 v 15. hod. Byli k němu pozváni jak hosté z okresu, tak předsedové 
složek v naší obci, kteří pomohli finančně. Pro všechny členy i hosty bylo 
připraveno občerstvení a vyhrávala dechová hudba Olšavanka. Na kurtech 
předvedli mladí tenisté našeho okresu exhibiční utkání.

Na vybudování tenisových kurtů pracovalo 87 občanů a bylo odpracováno 3 
093 brigádnických hodin. Mezi nejaktivnější z řad dětí patřil:

Dvořák Jan 48 hodin
Bartoš Jiří 41 hodin
Hřib Martin 41 hodin
Pačinek Mojmír 40 hodin
Běťák Josef 36 hodin
Holčík Petr 36 hodin

Obracím se na naše mladé členy, kteří ještě nemají 13 let, aby se brigád spolu 
s nimi zúčastňovali i rodiče.

Z dospělých členů k nejaktivnějším patřili:

Kořenek Stanislav 396 hodin
Běťák Pavel 188 hodin
Ondřej Ladislav 145 hodin
Budík Miroslav 122 hodin
Pilka Ivan  105 hodin
Šot František 103 hodin
Šot Jiří  102 hodin

Děkuji všem 87 brigádníkům, jmenovaným i nejmenovaným za velký kus 
odvedené práce. S otevřením kurtů pro nás začíná první tenisová sezóna.
První 2-3 měsíce byly kurty využívány dostatečně. V dalších měsících jejich 
využívání značně upadlo, co je velká škoda. Mezi tím jsme pořádali dva 
turnaje pro děti. První turnaj se uskutečnil 30.6.1990. Turnaje se zúčastnilo 
14 chlapců a 2 děvčata. Zvítězil Pražan Petr před Jančou Michalem, třetí 
skončil Uličník Jiří z Nezdenic. Druhý turnaj se konal 1.9.1990. Turnaje 
se zúčastnilo 8 chlapců a 2 děvčata. Pořadí na prvních třech místech bylo 
stejné jako v předešlém turnaji. Je velká škoda, že děvčata nemají o tenis 
zájem, protože kdybychom chtěli naše žáky přihlásit do soutěže, tak musí 
být v družstvu minimálně 2 děvčata. Mezi těmito turnaji jsme měli pořádat 
taneční zábavu, která se pro špatné počasí nekonala. Dne 8.9.1990 jsme 
pořádali pro všechny členy tenisového oddílu předhodový turnaj. Turnaje 
se zúčastnilo pouze 9 členů. Zvítězil Kořenek Stanislav před Pilkou Ivanem, 
třetí skončil Ing. Pražan Josef a Pražan Petr. Jelikož se o třetí místo nehrálo. 
Dne 6. a 7.10.1990 jsme pořádali turnaj dospělých, kterého se zúčastnilo 14 
hráčů. Zvítězil Ing. Pražan Josef před Šotem Jiřím, třetí skončil Pražan Petr. 
Podle mě se mohlo těchto turnajů zúčastnit i více hráčů z členů i nečlenů, 
bylo by to jen ku prospěchu samotného turnaje.

Dnešního dne má tenisový oddíl 21 členů dětí a 22 členů dospělých. To by 
bylo o naší činnosti za uplynulé období vše. Chtěl bych se ještě na Vás touto 
cestou obrátit, že zítra tj. v sobotu se uskuteční závěrečná brigáda, proto kdo 
můžete, tak přijďte.

Na závěr dovolte, abych Vám poděkoval za všechno, co jste doposud pro 
tenisový oddíl udělali a popřál Vám mnoho zdraví a úspěchu při další práci 
v tenisovém oddíle v příštím roce. Děkuji za pozornost.

Předseda TO Šumice
16.11.1990

Zpráva byla přednesena na výroční členské schůzi tenisového oddílu konané 
dne 16.11.1990.
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Turnaj O pohár starosty 2021
4. září 2021, týden před šumickými hody, jsme pořádali tradiční turnaj  
O pohár starosty. Soutěžilo se ve čtyřhrách a ve dvou věkových 
kategoriích.

Do starší skupiny se přihlásily tři dvojice. Jedna dokonce ze Slovenska a 
také po zásluze tuto kategorii vyhrála.

Konečné umístění:

1. Jozef Kováč, Marian Bebjak

2. František Bosák, Josef Chovanec

3. Pavel Běťák, Karel Koníček

V mladší kategorii byla letošní účast celkem slušná. Devět dvojic bylo 
rozlosováno do dvou skupin z nichž se postupovalo do vyřazovací fáze.

Konečné umístění:

1. Jaroslav Kociňák, Josef Mikeska

2. Jaroslav Bachůrek, Petr Pöschl

3. Šimon Bartoš, Martin Smetana

4. Josef Slovák, Michal Matějíček

Turnajová sobota se nad míru vydařila. Počasí bylo přímo ideální. 
Děkujeme všem hráčům za účast, obecnímu úřadu za hezké ceny 
pro vítěze, pivovaru Hrádek za uhašení žízně a také pořadatelům z 
tenisového oddílu Šumice.

Ondřej Kalous
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Sokolí hokejové Vánoce 2021
Milí Šumičané, fanoušci (nejen) ledního hokeje. Blíží se Vánoce, což je 
čas, kdy se v naší hokejové sezóně dostáváme do její druhé třetiny. S 
dosavadním průběhem jsme spokojení, i když se vždycky najde něco, co 
se dá zlepšit. Z odehraných 13 zápasů jsme 9x vyhráli, jednou remizovali 
a pouze 3x odešli z ledu poraženi. V součtu to pro nás znamená krásných 
28 bodů, které nám v neúplné tabulce zajišťují průběžné první místo! Čelo 
naší skupiny je hodně vyrovnané, proto tento fakt nijak nepřeceňujeme. 
Ale těší nás, to zase že jo. Možná se sluší i připomenout, že jsme do této 
vyšší výkonnostní skupiny postoupili předloni, ale loňský ročník byl 
zrušený. Tak si myslíme, že to na nováčka není úplně špatný počin.
Aby nebylo dobrých počinů málo, oženili jsme Pařeza mladšího a dvě z 

našich maminek nám na svět přinesly nové hokejové talenty – Olivera a 
Patrika. Tak kluci – ať rostete do zdraví, síly a sokolí rychlosti.
Covid se bohužel negativně promítá do akcí, které jsme pravidelně 
organizovali pro šumickou veřejnost. Vzhledem k aktuální situaci to 
vypadá, že nebudeme moct ani jednu z nich uskutečnit. Pokud by to bylo 
přece jen možné, budeme Vás informovat na naší vývěsce, Facebooku a 
plakátech po vesnici. Třeba se stane onen očekávaný „vánoční zázrak“.
Přejeme Vám všem krásné Vánoce plné rodinné pohody, do roku 2022 
hlavně pevné zdraví a vždycky dobrou náladu.
Za HC Šumičtí Sokoli

Petr Juřeník
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Fotbalové vánoční rozjímání
Vážení sportovní přátelé, na konci roku si snad každý člověk najde 
chvilku na zhodnocení uplynulého období a nebude tomu jinak i v 
našem sportovním spolku. Vzhledem ke zrušení jarní části soutěží všech 
kategorií bychom nejraději na toto období zapomněli, neboť sportovní 
výpadek zapříčiněný pandemickou situací měl negativní vliv nejen na 
výkonnost hráčů, ale i celkově na psychické rozpoložení. Nicméně tak, 
jak se společnost ozdravovala, tak se uzdravoval také sport a s ním i náš 
fotbal. 

Pokud budeme hovořit o fotbale, musíme mluvit hlavně o naší mládeži 
a začneme u těch úplně nejmenších. Ratolestí, které se chtějí věnovat 
fotbalu, je skutečně velmi mnoho, bavíme se o dětech ve věku 5-6 let, a 
proto jsme přistoupili k zavedení předpřípravky. Těmto dětem se věnují 
rodiče, mezi kterými můžeme vidět například bývalého hráče Michala 
Zajíce nebo současného hráče Radima Kunovského, ale i další, kteří se 
aktivně dětem věnují, což hodnotíme velmi kladně. Je radost sledovat 
naše nejmenší naděje, kterých skutečně není vůbec málo, a proto se 
budeme snažit i těmto mladým sportovcům, kteří nehrají oficiální 
soutěž, hledat soupeře pro výkonnostní srovnání. 

Přípravka, které se již dlouhodobě věnuje Pavel Helbich, podává již 
delší dobu vyrovnané kvalitní výkony a opět musíme konstatovat, že do 
podzimní části soutěže byli dobře připraveni, o čemž svědčí jejich četná 
vítězství. I zde máme početnou část hráčů, kteří i díky své fotbalové 
vyspělosti dokáží pomáhat svými výkony našim mladším žákům. Není 
žádným tajemstvím, že nejlepší hráči mladších ročníků přeskakují svou 
věkovou kategorii a hrají za kategorii starší, kdy tento model se snažíme 
udržovat již dlouhodoběji a vidíme v tom i smysl fotbalu posunovat 
zdatnější hráče stále výše, k lepším výkonům. 

V kategorii mladších žáků hrajících krajskou soutěž je nutno říci, že 
v ročnících 2009-2010 máme hráčský výpadek a ten se odráží také ve 
výsledcích. Situace je tak kritická, že bez hráčů z přípravky bychom 
nemohli de facto ani hrát a to se hraje na půl hřiště v modelu hráčů 7+1! V 
průběhu podzimní části tohoto ročníku jsme dostávali od soupeřů velké 
nálože, ale postupem času se naši hráči adaptovali a ke konci podzimu 
již výsledky i předváděná hra snesla kritiku. Na tuto situaci se musíme 
dívat střízlivýma očima. Naše obec s 1650 obyvateli nemůže konkurovat 
většině mužstev v krajské soutěži, nejen co se týče výběru hráčů, tato 
mužstva jsou mnohdy z měst s jinými parametry, ale i zázemím spojeným 
s tréninkovým procesem. Mladší žáci zaslouží pochvalu za výdrž a 
bojovnost v každém zápase, která jim již přináší své ovoce v posledních 
zápasech, kdy skutečně již výsledky nebyly tak velmi rozdílné, například 
zápas v Luhačovicích byl téměř vyrovnaným utkáním.  

Starší žáci v krajské soutěži dělají radost. Nachází se na 4. místě tabulky z 
8 mužstev s 21 body, které mají i třetí Strání a druhý Hluk, první Morkovice 
mají o 3 body více. V jarní části sezóny tak bude o co hrát a soutěž má 
náboj. Navíc v tomto týmu je velmi silný ročník hráčů s rokem narození 
2008, kteří v této soutěži svůj vrchol budou mít až v nadcházející sezóně 
2022-2023. Vzhledem k tomu, že jsou kluci věkově blízko sebe, snaží 
se vzájemně jeden druhého výkonnostně předhánět a tento aspekt je 
neustále posunuje vpřed. Koho je potřeba vyzdvihnout je nejlepší střelec 
celé soutěže, náš Michal Kolínek s 22 vstřelenými brankami. Mužstvo jako 
kolektiv je nastaven velmi dobře, hráči si vzájemně pomáhají a začínají si 
mezi sebou i fotbalově rozumět, což je pro další fotbalový vývoj zásadní.     
Fotbalově vyspělejší hráči starších žáků již pravidelně pomáhají našemu 
dorostu, což se pozitivně odráží v jejich celkové kondici a výkonnosti.  

Dorostenci, hrající okresní přebor, jsou asi nejproblematičtější složkou 
naší fotbalové rodiny a to již delší dobu. Dospívání, studium a hledání si 
vlastního místa ve společnosti u těchto chlapců dělá doslova divy s jejich 
osobnostmi. To se odráží i ve vztahu k fotbalu, který již nemusí být v jejich 

žebříčku hodnot na vysokém místě, tak jako například v žácích. Do jisté 
míry se to dá chápat, jelikož studia a příprava na budoucí zaměstnání 
je velmi důležitá, nicméně kluci mnohdy zapomínají na odpovědnost 
vůči svým kamarádům v týmu a k oddílu jako takovému a neúčastní 
se přípravy na utkání tak, jak by si to zasluhovalo. Toto nás všeobecně 
mrzí, ale jako oddíl se snažíme pro dorostence dělat maximum, co se 
týče materiálního vybavení a zázemí pro tréninkový a zápasový proces. 
V tomto roce, bez ohledu péče o celkové tréninkové zázemí, jsme hráče 
dorostu vybavili novými dresy, míči, teplákovkami, tričky. Tito hráči 
si dost dobře neuvědomují skutečnost nákladnosti na jejich provoz 
a nedochází jim, že tuto péči, která je jim oddílem věnována, musí 
nějakým způsobem klubu vrátit a to se bohužel neděje. Přitom od hráčů 
se nevyžaduje mnoho, účast na trénincích a zápasech, kde budou naplno 
fungovat, nic víc nic míň, klub zajišťuje vše ostatní včetně přepravy na 
zápasy. Laxní přístup hráčů se odráží na výsledcích, které v soutěži 
okresního přeboru dorostu nejsou oslnivé. Sice vyhráli v řadě posledních 
5 kol za sebou, nicméně až poté, co první tři utkání soutěže prohráli. 
Doufejme, že se kluci zvednou, neboť usilujeme jednotlivá družstva 
klubu sjednotit v krajských soutěžích, toto je náš cíl. 

K prvnímu mužstvu dospělých lze uvést, že přes léto došlo ke konsolidaci 
kádru, kdy k nám přišli tři hráči, brankář Jarda Hodulík z Bystřice pod 
Lopeníkem, Tomáš Andrlík z Bojkovic a Dominik Červenka z Hluku. 
Všechny tyto posily se vyplatily, poslední dva jmenovaní v podzimní 
části soutěže nastříleli každý po 5 brankách a Jarda několikrát tým v 
bráně podržel. I díky nim tak mužstvo mužů pod odpovědným vedením 
trenéra Martina Zichy získalo v podzimní části soutěže celkem 22 bodů 
a přezimujeme tak na výborném 5. místě tabulky s aktivním skóre 30:28. 
Mužstvo dospělých již delší dobu podává v I.A třídě vyrovnané výkony, 
snažíme se zejména o to, abychom potěšili své diváky a příznivce 
předvedenou hrou zejména s vlastními odchovanci. Snažíme se do týmu 
citlivě zasadit pouze hráče, kteří chápou filozofii našeho vesnického 
fotbalu, který je stavěn zejména na vlastních vychovaných hráčích, kteří 
reprezentaci TJ Šumice a naší obce jako takové berou tak nějak, jako 
srdcovou záležitost. To jestli se nám to daří, necháme na hodnocení vás 
všech, kteří si vánoční zpravodaj přečtou.    

Na tomto místě bych chtěl poděkovat všem, co se podílí na chodu 
oddílu, ať je to od údržby hřiště, přes péči o dresy, až po trenéry a jejich 
vedoucí jednotlivých družstev. Obětavost, píle a úsilí všech založená na 
dobrovolnické bázi je chloubou TJ Šumice, na což můžeme být právem 
pyšní. Samozřejmostí je poděkovat také vedení obce, bez jejíž podpory 
se provoz oddílu neobejde. Neodmyslitelně je nutno poděkovat také 
našim fandům, kteří v nejednom utkání dokázali, že našim hráčům 
lze poděkovat a podpořit je i ve chvíli, kdy se tak úplně nedaří, a o tom 
skutečné fandění je.  Ještě je nutno říci, že sami můžete pozorovat, že 
ceny snad všech komodit raketově rostou a ne jinak se to dotýká provozu 
našeho oddílu. Přivítáme každého sponzora, který má možnost svou 
volnou troškou „do fotbalového mlýna“ přispět a spolupodílet se tak na 
finanční zátěži provozu našeho oddílu. Oslovujeme také dlouhodoběji 
ochotné příznivce, kteří by se chtěli připojit k organizaci a chodu 
domácích utkání, coby v roli pořadatelů nebo i v jiné vhodné pozici, která 
pomůže naší společné fotbalové věci.   

Co říci na úplný závěr, snad jen klidné a šťastné prožití vánočních svátků 
v kruhu rodiny, co možná nejvíce zapomenout na každodenní strasti a 
užít si tyto svátky v co největší pohodě, ve zdraví a šťastném rozpoložení, 
s poklidnou vánoční atmosférou. Mějte se krásně a na jaře se uvidíme na 
hřišti. :-)  

Mgr. Josef Podešť 
administrátor oddílu TJ Šumice 
trenér mladších a starších žáků
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